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 عباس چمنیان
 کارشناس فوتبال

گفـــت و گـــو 

تنها دلیل جدایی  »خوش خبر«  
مشخص شد

تسنیم: رئیس فدراسیون والیبال موضوع 
مطرح شده درباره جدایی امیر خوش خبر از 
تیم ملی بزرگسالان را غیرواقعی عنوان کرد. به 
گزارش سایت فدراسیون والیبال، محمدرضا 
داورزنی درباره جدایی امیر خوش خبر از تیم ملی 
والیبال اظهار داشت: موضوعی که درباره جدایی 
خوش خبر از تیم ملی عنوان شده است، حقیقت 
ندارد و زاییده برداشت ها و تفکرات شخصی 
برخی افراد است. رئیس فدراسیون والیبال 
تصریح کرد: خوش خبر تنها به دلیل اختلاف 
سلیقه کاری از تیم ملی بزرگسالان جدا شد و 
این موضوع هیچ ربطی به فرق گذاشتن بین 
بازیکنان نداشت. او یک سرپرست حرفه ای است 
و اگر کارش در نوع خود بی نقص نباشد، کم نقص 
است. داورزنی افزود: خوش خبر یکی از افرادی 
است که بیش از 15 سال در خدمت تیم ملی 
والیبال بوده و زحمات زیادی برای والیبال ایران 
کشیده و یکی از حرفه ای ترین سرپرست های 
ورزش ایران به شمار می رود. در این سال ها هم 
هر جایی که امکان کمک به والیبال و ورزش 
کشور داشته، دریغ نکرده است. وی گفت: الان 
هم تنها به دلیل روش و سیاست های کاری 
یکسان، در تیم ملی بزرگسالان حضور ندارد و 
از وجود وی در جاهای دیگر استفاده می کنیم. 
خوش خبر در حال حاضر به عنوان سرپرست تیم 
نوجوانان ایران با این تیم راهی مسابقات آسیای 

مرکزی خواهد شد. 

تیم استقلال با هدایت ساپینتو موفق شد 
با پیروزی مقابل تیم نساجی در سوپرجام، 
اولین قهرمانی خود را کسب کند. حسن روشن 
پیشکسوت استقلال در این خصوص صحبت کرد. 
  در خصوص دیدار استقلال مقابل 

نساجی چه نظری دارید؟
استقلال در این بازی هم مثل دیگر بازی ها 
نظم و انضباط تیمی نداشت. چند موقعیت روی 
خلاقیت بازیکنان ایجاد شد ولی مشخص بود 
بازیکنان تیم شرح وظایف مشخصی ندارند. 
طبق معمول بازیکنی مثل یامگا که بارها گفتم 
اثر گذاری او در جلوی زمین است و به عنوان 
مدافع راست کارایی ندارد ولی همچنان در این 
پست از او استفاده می شود و ضعف های دفاعی 

او هم مشهود است. 
  نظر شما در مورد قهرمانی استقلال 

چیست؟
تبریک می گویم قهرمانی را ولی نباید پشت این 
نتایج، ضعف های تیم پنهان بماند. مهدی قائدی 
بازیکن توانمندی است ولی در زمین رها شده 
است و شرح وظایف مشخصی ندارد. باید او به 
درستی هدایت شود تا از تکنیک و توانایی فردی 
خودش به بهترین شکل استفاده کند.  این خوب 
نیست ساپینتو هنوز بعد 1۲ بازی ترکیب اصلی 
خودش را نشناخته است و همچنان در هر بازی 
شاهد یک چینش هستیم خصوصاً در خط حمله. 
امیدوارم از این فرصت تعطیلات استفاده کند و 

یک ترکیب 11 نفره پیدا کند. 
  تعطیلات لیگ برتر به ضرر کدام تیم ها 

است؟
 این تعطیلات به ضرر تیم هایی است که این 
هفته ها خوب نتیجه گرفتند. حالا شاید این نتیجه 
گرفتن بخشی اش به خاطر خوش شانسی باشد 
ولی در کل این جور تیم ها ضرر می کنند و سخت 
است خودشان را در شرایط خوب حفظ کنند و 

برنامه ریزی زیاد و دقیقی لازم دارد. 
  سخن پایانی؟

به استقلال آمد قول داد  ساپینتو وقتی 
چهار جام با استقلال کسب کند که این اولین 
و آسان ترینش بود. امیدوارم سر قولش بماند 
و سه جام دیگر هنوز مانده که قرار است برای 

استقلال بیاورد. 

خارج ازمستطیل سبز

 حسن روشن:  
  امیدوارم 

 ساپینتو سر قولش 
بماند

خبــــــر
شوک به آبی اناری ها؛ 

 خداحافظی رسمی پیکه 
از بارسلونا 

مدافع باتجربه بارسلونا اعلام کرد که شنبه 
آخرین بازی او با پیراهن این تیم است و در 
زمستان رسما آبی اناری ها را ترک خواهد 
کرد. به گزارش اسپورت، جرارد پیکه مدافع 
باتجربه بارسلونا با منتشر کردن پستی رسما 
از خداحافظی خود از این تیم خبر داد. پیکه 
در این پیام نوشت: به این نتیجه رسیدم که 
زمان خداحافظی است. من همواره گفته ام 
که بعد از بارسلونا در تیم دیگری نخواهم 
بود و هنوز هم سر این تصمیم هستم. روز 
شنبه آخرین بازی من با پیراهن بارسلونا 
خواهد بود. جرارد پیکه در فصل جاری به 
ندرت در ترکیب اصلی آبی اناری ها به میدان 
رفته است و در بیشتر بازی های تیم نیمکت 
نشین بود و همین باعث شده است تا تصمیم 
به خداحافظی از آبی اناری ها بگیرد. پیکه 
محصول آکادمی لاماسیا است که برای 
مدت کوتاهی در منچستریونایتد به میدان 
رفت و بعد از آن از سال ۲۰۰۸ برای بارسلونا 
به میدان رفته است و عنوان های زیادی با 

پیراهن این تیم به دست آورده است.

آرامش در تیم ملی 

   درخواست 
رونالدو که پاس گل گارناچو را ارسال کرده بود، برای 
خوشحالی به سمت او رفت و گارناچو از او اجازه گرفت 
تا شادی پس از گل جدیدش را که وانمود می کند دست 

به سینه و ایستاده به خواب رفته است تکرار کند.

    ماهیچه 
 ماهیچه های بدن لواندوفسکی در زمان حضورش در 
بایرن مونیخ بسیار حجیم تر از تصویری است که لوا را در 
تمرینات بارسا نشان می دهد و همین باعث شده که بسیاری 
این سوال را مطرح کنند که حضور در بارسا چه کرده است. 

           بازگشت  
شجاع خلیل زاده و محمدحسین کنعانی بامداد 
روز چهارشنبه گذشته به ایران آمدند و پس از 
استراحتی کوتاه  تمرینات خود را زیر نظر کادر فنی 

آغاز کردند. 

ت
شــ

س نو
عک

 فوتبـــال داخلـــی 
تسنیم: تیم ملی فوتبال ساحلی کشورمان با برتری مقابل 
ژاپن به عنوان صدرنشین به مرحله نیمه نهایی جام بین قاره ای 
امارات صعود کرد. تیم ملی فوتبال ساحلی کشورمان  در سومین 
بازی مرحله  گروهی رقابت های جام بین قاره ای ۲۰۲۲ امارات 
به مصاف ژاپن رفت، که این دیدار در پایان 3 وقت معمول با 
نتیجه تساوی 3 -  3 دنبال شد و 4 گل  ایران ساحلی بازان 
کشورمان در وقت اضافی با زدن گل برتری در نهایت با نتیجه 
4 بر 3 به پیروزی رسیدند. ایران با شکست ژاپن، ۸ امتیازی 
شد و به عنوان صدرنشین گروه B به مرحله نیمه نهایی صعود 
کرد. در دیگر دیدار این گروه پاراگوئه توانست با نتیجه 4 بر 3 
آمریکا را مغلوب کند و با 6 امتیاز به عنوان تیم دوم صعود کرد. 
در گروه A هم دو دیدار برگزار شد که در بازی اول اسپانیا 4 بر 
صفر عربستان را مغلوب کرد و تیم های برزیل و امارات برای 
تعیین صدرنشین به مصاف هم رفتند که برزیلی ها مقابل 
میزبان مسابقات با نتیجه 3 بر یک به پیروزی رسیدند. با این 
نتایج برزیل به عنوان صدرنشین و امارات تیم دوم گروه A به 
نیمه نهایی صعود کردند. برهمین اساس دو دیدار نیمه نهایی بین 
تیم های برزیل -  پاراگوئه و ایران -  امارات روز شنبه 14 آبان ماه 

برگزار خواهد شد. 

 تیم ملی پس از آمدن کارلوس کی روش به آرامش رسید. 
دو بازی تدارکاتی مقابل اروگوئه و سنگال خیلی به تیم ملی 
کمک کرد. شرایط برای هماهنگ شدن نفرات و استقرار 
مجدد کی روش فراهم شد. فضا را برای تیم ملی ایران مثبت 
می بینم و فکر می کنم با داشته های خود که قطعا تا زمان 
شروع جام جهانی بیشتر از این نخواهد شد بتوانیم با تجربه 
کادرفنی و بازیکنانی که تجربه حضور در جام جهانی را دارند 
به همراه انگیزه های نفراتی که اولین جام جهانی را تجربه 
می کنند نتایج قابل قبولی کسب کنیم. باید منتظر ماند و 
دید تمام قابلیت های بازیکنان در دیدار اول مقابل انگلیس 
به نمایش گذاشته خواهد شد یا اتفاق دیگری رقم می خورد. 
دورنمای تیم ملی مثبت است اما باید دید درون تیم شرایط 
چگونه است و این موضوع در بازی اول مشخص خواهد شد. 
ساختار دفاعی ایران در مسابقات بین المللی همواره به عنوان 
یک چالش بزرگ مطرح بوده است. یکی از موفقیت های 
کی روش در دوره قبلی جام جهانی، عملکرد خوب مدافعان 
بود که به طور کامل در خدمت برنامه ةای تدافعی تیم ملی 
بودند. به همین دلیل در مصاف با تیم های خوب اسپانیا و 
پرتغال که از قابلیت های تهاجمی مناسبی برخوردار بودند 
خیلی سخت به آنها موقعیت می دادیم. در فرصت باقیمانده با 
توجه به شناخت متقابلی که بازیکنان و کی روش از هم دارند 
باید انسجام تدافعی مدنظر را به دست آوریم. در قلب دفاع این 
چالش وجود دارد که کدام نفرات می توانند یک زوج خیلی 
خوب را در مرکز دفاعی ایجاد کنند. هماهنگی و هارمونی 
خط دفاعی ما برای بازی مقابل حریفان به خصوص انگلیس 
که از بازیکنان توانمندی بهره می برد اهمیت زیادی دارد که 
بتوانیم در مقابل این خط ایستادگی کنیم و به فرصت هایی 
که در ضدحمله به دست می آوریم امیدوار باشیم.  درخشش 
مهدی طارمی باعث شده تا بسیاری صعود ایران را آسان فرض 
کنند. در اینکه طارمی بازیکنی ارزنده است کسی تردید ندارد 
اما اینکه صرفا به قابلیت های فردی طارمی دلخوش باشیم 
کمال ساده اندیشی است. در مسابقات جام ملت های آسیا 
حضور پیدا نمی کنیم بلکه وارد جام جهانی خواهیم شد و 
تمامی بازیکنان از استانداردهای حداکثری برخوردار هستند 
و نمی توانیم دلخوش به ساق پای مهدی طارمی باشیم. انتظار 
هم نداشته باشیم که تمامی بازیکنان نتوانند قابلیت های خود 
را نشان دهند و به تیم کمک نکنند. به نظرم توجه بیشتر به 
قوای تهاجمی تیم ملی و داشتن استراتژی در این زمینه 
در کنار توانمندی فنی طارمی یا دیگر بازیکنان می تواند به 
تیم ملی کمک بیشتری کند و نباید تنها به هنرهای فردی یک 
بازیکن دل ببندیم بلکه در کنار ساختار دفاعی عالی در ساختار 

هجومی هم صاحب برنامه باشیم تا نتایج بهتری بگیریم.

 صدای »اینفانتینو« هم درآمد: 

جام جهانی؛ جامی بدون سیاست! 

سال  پنجم
شماره   1409

آرمان ملی: در حالی که شمارش معکوس 
برای آغاز جام جهانی در قطر آغاز شده است، 
بیانیه های سیاسی و ایجاد برخی کمپین ها با 
اهداف سیاسی باعث شده تا رئیس فیفا حرف 

آخر را در این خصوص بر زبان بیاورد. 
  بیانیه علیه میزبان جام جهانی 

براساس برآورد نشریه گاردین دستکم 6هزار 
و 5۰۰ کارگر مهاجر که در بازه اي 1۰ ساله 
از کشورهاي هند، پاکستان، نپال، بنگلادش 
و سریلانکا براي ساخت وساز تاسیسات و 
ورزشگاه هاي جام جهاني ۲۰۲۲ به قطر آورده 
شده اند، جان خود را از دست داده اند. به عبارت 
دیگر از دسامبر ۲۰1۰ یعني زماني که امتیاز 
میزباني به قطر اعطا شد، به طور میانگین هر 
هفته 1۲ کارگر مهاجر از پنج کشور مذکور 
جان خود را از دست داده اند. این گزارشات اما 
واکنش هایی را به دنبال داشت.  اتحادیه فوتبال 
دانمارک مي خواهد فعالیت هاي خود را در قطر 
در اعتراض علیه سابقه حقوق بشر این کشور 
به حداقل برساند. فدراسیون فوتبال دانمارک 
درباره این اتفاق گفت: در گذشته همیشه در 
جام هاي جهاني همسران بازیکنان نیز با تیم سفر 
مي کردند اما ما این سفرها را براي جام جهاني 
قطر لغو کرده ایم. تحلیل روزنامه گاردین در 
فوریه ۲۰۲1 به این نتیجه رسید که از سال 
۲۰1۰ تاکنون 65۰۰ مهاجر از جنوب آسیا در 
قطر جانباخته اند و سازمان بین المللي کار گفته 
است که قطر به اندازه کافي مرگ کارگران را 
گزارش نمي کند. البته این در حالي است که 
سازمان دهندگان جام جهاني قطر این ادعا را 
رد کرده اند. در همین راستا تیم فوتبال استرالیا 
هفته گذشته علیه سابقه قطر در زمینه حقوق 

بشر بیانیه ای صادر کرد. 
  کمپین علیه ایران 

به  ایران  فوتبال  تیم ملي  صعود  از  بعد 
جام جهاني ۲۰۲۲ قطر بود که بحث اخراج 
ایران از جام جهاني بالا گرفت. رسانه هاي ایتالیا 
در فروردین ماه امسال گزارش دادند به خاطر 
اتفاقاتي که در بازي تیم هاي ملي ایران و لبنان 
در مشهد رخ داد، فدراسیون فوتبال ایران تعلیق و 
تیم ملي از حضور در جام جهاني محروم مي شود. 
»مهر« در ادامه نوشت: این اتفاقات خیلي زود 
واکنش فدراسیون جهاني فوتبال را به دنبال 

داشت. »اولیناکریستیلین« عضو کمیته اجرایي 
فیفا در این خصوص گفت: »جلسه اجرایي فیفا 
امروز چهارشنبه و کنگره فیفا در قطر برگزار شد. 
همه فدراسیون ها، از جمله ایران در این نشست 
حضور داشتند و ما هرگز درباره کنارگذاشتن 
آنها از جام جهاني بحث نکردیم. اگر چنین اتفاقي 
رخ دهد، تیم آسیایي دیگري به جاي ایران در 
جام جهاني حاضر مي شود.« این مقام مسئول 
درمورد اینکه ممکن است ایتالیا جایگزین ایران 
شود، بیان داشت: »این غیرممکن است. باید 
این تفکر را که ایتالیا مي تواند به جام جهاني 
صعود کند، از ذهن بیرون کنیم. این اتفاق 
غیرممکن و یک خیال پردازي است.« بعد از 
گذشت چندماه از آن ماجرا، در ماه گذشته بحث 
اخراج تیم ملي ایران از جام جهاني و حاشیه سازي 
به بهانه دیگري مطرح شد. یک کمپین با ارسال 
نامه اي به فیفا و به دلیل اتفاقات اخیر در ایران، 
درخواست کرده تیم ملي از مسابقات جام جهاني 

حذف بشود.  
  واکنش فدراسیون 

مهدي محمدنبي، نایب رئیس فدراسیون 
فوتبال درباره ایجاد یک کمپین ضدایراني 
تیم ملي  براي حذف  فیفا  از  درخواست  و 
فوتبال ایران از جام جهاني ۲۰۲۲ قطر و 
اینکه فدراسیون جهاني که مدعي جدایي 
سیاست از ورزش است، به چنین کمپین هایي 
چه مقدار توجه مي کند، اظهار داشت: در 
اساسنامه استاندارد فیفا، فدراسیون هاي عضو 

و کنفدراسیون ها به صراحت ذکر شده ورود به 
موضوعات از این قبیل نه مشروعیت دارد و نه 
به لحاظ قانوني مي توانند ورود کنند. نایب رئیس 
اول فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: تلاش 
این افراد هم نابخردانه است و مورد تایید ورزش 
نیست. ورزش محل سلامت و جام جهاني یک 
رویداد بین المللي است که جشنواره اي از 
ملت  هاي مختلف در آن حضور پیدا مي کنند. به 

این صحبت ها اصلا توجهي نمي کنیم. 
  درخواست اوکراین

اوایل آبان ماه بود که مدیرعامل باشگاه شاختار 
دونتسک اوکراین در اظهارنظری عجیب، گفت 
که تیم ملی فوتبال این کشور باید به جای ایران 
در جام جهانی ۲۰۲۲ شرکت کند. این پایان 
تقلاهای مقامات فوتبال اوکراین برای حذف 
تیم ملی ایران از جام جهانی به شمار نمی رود. 
کمیته اجرایی فدراسیون فوتبال اوکراین هفته 
گذشته با انتشار بیانیه ای، اعلام کرد که از فیفا 
درخواست کرده پیشنهاد حذف تیم ملی فوتبال 
ایران از جام جهانی قطر را بررسی کند. نقض 
حقوق بشر و کمک به روسیه در جنگ با اوکراین، 
از جمله مواردی است که فدراسیون فوتبال 
اوکراین بر اساس آنها، خواستار حذف تیم ملی 
کشورمان از مهم ترین رویداد فوتبال جهان 

شده است. 
  نامه رئیس

رئیس فیفا در نامه ای به 3۲ کشور جام جهانی 
خواست در قطر فقط روی فوتبال تمرکز کنند. 

به گزارش خبرگزاری رویترز، فیفا در نامه ای به 
تیم های حاضر در جام جهانی از آنها خواسته 
است تا روی فوتبال قطر تمرکز کنند و اجازه 
ندهند این ورزش به نبردهای ایدئولوژیک یا 
سیاسی کشیده شود. در این نامه از طرف رئیس 
فدراسیون جهانی فوتبال -  فیفا آمده است: ما 
می دانیم که فوتبال نقش مهمی در کشورها دارد 
و به همان اندازه می دانیم که چالش ها و مشکلات 
زیادی با ماهیت سیاسی در سراسر جهان وجود 
دارد. اما لطفا اجازه ندهید فوتبال به هر جنگ 
ایدئولوژیک یا سیاسی که وجود دارد کشیده 
شود. جام جهانی ۲۰۲۲، اولین دوره ای است 
که این رقابت ها در خاورمیانه برگزار می شود. 
اینفانتینو در این نامه گفت: ما در فیفا سعی 
می کنیم به همه عقاید احترام بگذاریم، بدون 
اینکه درس های اخلاقی به بقیه دنیا بدهیم. 
یکی از نقاط قوت جهان در واقع تنوع بسیار آن 
است. هیچ قوم، فرهنگ یا ملتی بهتر از هیچ قوم 
یا فرهنگ دیگری نیست. این اصل سنگ بنای 
احترام متقابل و عدم تبعیض است و این یکی 
از ارزش های اصلی فوتبال است. بنابراین لطفا 
بیایید همه این را به خاطر بسپاریم که فوتبال 

در اولویت باشد. 
  انتقاد کلوپ

یورگن کلوپ در مراسمی که روز پنجشنبه 
جایزه آزادی لیورپول را دریافت کرد، گفت که 
از انتظار در قبال بازیکنان خوشش نمی آید. 
کلوپ روز چهارشنبه در گفت وگو با اسکای 
نیوز اظهار داشت: من دوست ندارم که اکنون 
]بازیکنان[ کاری انجام دهند. آنها به آنجا 
می روند تا فوتبال بازی کنند. این برای بازیکنان 
این نسل عادلانه نیست که اکنون بگویند ما به 
جام جهانی نمی رویم یا این کار را نمی کنیم. 
تصمیم ]برگزاری مسابقات در قطر[ توسط افراد 
دیگری گرفته شده است و اگر می خواهید از کسی 
انتقاد کنید، از افرادی که این تصمیم را گرفته اند، 
انتقاد کنید. اظهارات کلوپ در پی درخواست های 
متعددی از سوی گروه های مدافع از بازیکنان 
برای صحبت در مورد سابقه قطر در مورد حقوق 
بشر و بدرفتاری با کارگران مهاجر صورت گرفت. 
کلوپ سرمربی آلمانی تنها شهروند خارجی در 
انگلیس بود که به جز نلسون ماندلا جایزه آزادی 

لیورپول را دریافت کرده است. 

مدیرعامل باشگاه استقلال با اشاره به شادی نکردن بازیکنان 
این تیم در جشن قهرمانی سوپرجام گفت: هنوز چند روز از حمله 
وحشیانه داعش به هموطنان مان در حرم شاهچراغ نگذشته و در 
این شرایط نمی توانیم شادی کنیم. علی فتح ا... زاده در گفت وگو 
با تسنیم درباره قهرمانی استقلال در سوپرجام گفت: نساجی 
تیم بسیار خوبی است و بازی دشواری برای ما بود، شرایط زمین 
هم به گونه ای شده بود که توپ خوب نمی چرخید و با این حال 
بازیکنان و کادرفنی استقلال تلاش کردند تا تیم به قهرمانی 
برسد. وی درباره اینکه پیش از این بازی صحبت هایی مبنی بر 
اختلافش با ساپینتو و شایعات کنار گذاشتن این مربی مطرح 

شده بود، عنوان کرد:  عده ای ناجوانمردانه اطلاعات غلط و 
اشتباه به ساپینتو دادند، او هم مرا به صورت کامل نمی شناسد و 
به همین دلیل عده ای سعی کردند با دادن اطلاعات غلط ذهن 
ساپینتو را نسبت به من تغییر دهند. فتح ا... زاده افزود: پیش از 
بازی با نساجی به ساپینتو گفتم هر نتیجه ای رقم بخورد و چه 
ببریم و چه ببازیم، شما با قدرت به کارت ادامه خواهی داد. این 
شروع جام آوری ساپینتو در استقلال بود و امیدواریم بتوانیم با 
این مربی یکی دو جام دیگر نیز کسب کنیم. مدیرعامل باشگاه 
استقلال خاطرنشان کرد: اکنون ارتباط صمیمی و خوبی بین 
من و ساپینتو برقرار است، به او قول داده بودم حق و حقوق 

عقب افتاده خودش و دستیارانش را پرداخت کنیم. وی درباره 
شادی نکردن بازیکنان استقلال در جشن قهرمانی به تسنیم 
گفت: هفته گذشته داعش عده ای از هموطنان بی گناه ما را در 
حرم شاهچراغ به شهادت رساند، وقتی انسان چنین صحنه هایی 
از جمله آرتین پسر بچه ای که پدر، مادر و برادرش را در این حمله 
تروریستی از دست داد، می بیند مگر می تواند شادی کند؟ هنوز 
چند روز از این حادثه نگذشته و عده ای بی گناه در مکانی مقدس 
به شهادت رسیدند، وقتی این اتفاق می افتد جایی برای شادی 
وجود ندارد و ما باید حرمت عزیزانی که در این حادثه تروریستی 

به شهادت رسیدند را حفظ کنیم. 

 فتح ا... زاده: 

پس از حادثه تروریستی حرم شاهچراغ چگونه می توان شادی کرد؟

 سیدمهدی سیدصالحی: 

نباید توقع از تیم ملی در جام جهانی غیرمنطقی باشد 
سیدمهدی سیدصالحی بازیکن اسبق تیم ملی فوتبال کشورمان 
گفت: نباید از تیم ملی در جام جهانی توقع غیرمنطقی داشته باشیم. 

  وضعیت تیم ملی 
سیدمهدی سیدصالحی در مورد آخرین وضعیت تیم ملی فوتبال 
کشورمان در فاصله 16 روز تا جام جهانی ۲۰۲۲ قطر اظهار داشت: 
کی روش در شرایطی به ایران بازگشت که پیش از این چندین 
سال در فوتبال ما تجربه به دست آورده و شاکله اصلی تیم ملی را 
هم لژیونرهایی تشکیل می دادند که با خودش کار کرده  بودند. او و 
بازیکنان شناخت خوبی از همدیگر دارند. وی افزود: پس از بازی های 
دوستانه ای که در اتریش با سنگال و اروگوئه انجام دادیم، کادرفنی 
تیم ملی برنامه های خوبی را برای بازیکنان داخلی اجرا کرد. پس 
از هر هفته لیگ برتر، نفرات لیگ برتری به کمپ تیم ملی رفته و 
زیرنظر کی روش و دستیارانش ریکاوری مناسبی انجام دادند. گروه 
کی روش نظارت خوبی روی آنها داشت و برخی دستیاران وی نیز 
با حضور در کشورها، لژیونرهای کشورمان را به دقت رصد کردند. 

  پیشرفت؟
مهاجم اسبق تیم ملی کشورمان افزود: اتفاقاتی که اکنون در 

تیم ملی می افتد، رو به جلو است. با اینکه کی روش زمان کافی 
نداشت اما در مجموع شرایط مثبتی برای تیم ملی ایجاد کرد. 
امیدوارم تا آغاز جام جهانی تیم ما به وحدت تاکتیکی و تفکرات 
مدنظر کی روش در بالاترین سطح برسد و بازیکنان مان بهترین 
عملکرد را در قطر داشته باشند. سیدصالحی در خصوص 
تأثیر دیدارهای تدارکاتی پیش رو مقابل نیکاراگوئه و تونس 
در آماده سازی تیم ملی توضیح داد: هر چه تیم ملی بازی های 
دوستانه بیشتری داشته باشد، به هدف تاکتیکی و برنامه های 
کی روش نزدیک تر خواهد شد. دست کادرفنی هم برای چیدمان 
بازیکنان طبق تفکراتی که دارند، بیشتر باز می شود. هر دو 
مسابقه برای تیم ملی خوب است و امیدوارم بازیکنان ما پس از 
حضور در دیدار با نیکاراگوئه و تونس، با آمادگی کامل بدنی و 

فکری وارد جام جهانی شوند. 
  توقع نابجا باعث استرس

وی در مورد افزایش توقعات برای صعود تیم ملی با توجه 
به نتایج اخیر حریفان، خاطرنشان کرد: شرایط جام جهانی 
با هر تورنمنت دیگری متفاوت است. انگلیس بدون باخت به 

جام جهانی صعود کرد اما در لیگ ملت ها نتایج خوبی نگرفت 
و حتی به سطح دوم سقوط کرد. آمریکا هم در بازی های اخیر 
دوستانه نتایج خوبی نگرفته اما نمی توانیم به این موضوع 
بسنده کرده و بگوییم آنها در جام جهانی شرایط خوبی نخواهند 
داشت زیرا شرایط این رقابت ها با بازی های دوستانه، لیگ 
ملت ها، مقدماتی جام جهانی و... خیلی فرق دارد. سیدصالحی 
در خصوص اینکه با این تفاسیر توقعات نابجا استرس را 
روی تیم زیاد خواهد کرد، گفت: صددرصد. باید بازیکنان ما 
بهترین عملکرد را درجام جهانی نشان بدهند. اگر توانستند از 
گروهشان صعود کنند افتخارآمیز است اما اگر این اتفاق نیفتد، 
نمی توانیم توقع زیادی داشته باشیم زیرا اردوها و امکاناتی 
که دراختیارشان بود و شرایطی که ما داریم قابل قیاس با 
همگروه های تیم ملی در جام جهانی نیست. بچه های ایران از 
قدیم الایام مرد روزهای سخت بودند و همیشه در روزهای 
دشوار کارهای بزرگی انجام دادند. می توانیم به ارائه یک عملکرد 
درخشان امیدوار باشیم اما باید منطقی نگاه کنیم. وی تصریح 
کرد: سطح فوتبال ما از جهات بسیاری پائین تر از کشورهای 
دیگر است. باید توقع بجا و منطقی از تیم ملی داشته باشیم. 
باید بدانیم انگلیس بهترین لیگ فوتبال جهان را دراختیار دارد. 
بسیاری از بازیکنان آمریکا و ولز نیز در تیم های سطح اول اروپا 
بازی می کنند. می توانیم صعود کنیم به این شرط که تمرکز و 

سطح تاکتیکی تیم ملی در اوج باشد. 

 بیــن المــلل
سرمربی تیم فوتبال رُم بایت صعود تیمش از مرحله گروهی 
لیگ اروپا خوشحال است، اما به شاگردانش هشدار داد کار 
آسانی مقابل تیم های حذف شده از لیگ قهرمانان نخواهند 
داشت. ژوزه مورینیو که تیم تحت هدایتش در دور پایانی 
مرحله گروهی لیگ اروپا با نتیجه 3 بر یک بر لودوگورتس 
بلغارستان غلبه کرد و به عنوان تیم دوم گروه C راهی مرحله 
پلی آف راهیابی به مرحله یک هشتم نهایی این رقابت ها شد، 
پس از این بازی در گفت وگو با شبکه تلویزیونی »اسکای 
اسپورت ایتالیا« گفت: بازی واقعا سختی بود. لودوگورتس 
می داند چگونه بازی کند، آنها بازیکنانی خلاق و سرعتی دارند 
و در بازی رفت با استفاده از همین ویژگی  ها ما را شکست دادند 
و در این دیدار هم روی گلی که به ما زدند، از آن بهره بردند. 
وی همچنین درباره انجام سه تعویض همزمان بین دو نیمه 
و فرستادن زانیولو، کریستین وولپاتو و برایان کریستانته به 
زمین اظهار داشت: در نیمه دوم با نگرش و انسجام متفاوتی 
وارد زمین شدیم. نیکولو و کریس بدیهی است که چیزهای 
متفاوتی به تیم اضافه کردند، چون رویارویی با مهاجمانی 
مانند تامی و بلوتی یکسان نیست. ما رویه بازی خود را تغییر 

دادیم، اما باید بهتر بازی کنیم. اکنون مقابل 
کوسه هایی هستیم که از لیگ قهرمانان اروپا 
آمده اند، باید در تمامی پست ها بهتر از این کار 
کنیم. سرمربی رُم تصریح کرد: ادامه حضور در 

لیگ اروپا مایه افتخار ماست. هدف ما رفتن 
به لیگ کنفرانس اروپا نبود. می دانیم که 
اکنون کار دشواری در پیش داریم، چون 
تیم مناسبی برای جشن گرفتن مانند فصل 
گذشته نداریم. در طرف دیگر کوسه ها 
در حال آمدن هستند، اما من همیشه به 
بازی بعدی مان نگاه می کنم و این همیشه 

مهم ترین چیز است.  


